
Sitno, 22 grudnia 2010 roku

ST - 0043/VI/3/2010

Protokół Nr III/2010
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 22 grudnia 2010 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2011 rok,
- w sprawie opłaty stałej za usługi świadczone przez oddziały przedszkolne przy Szkole Podstawowej 
       w Jarosławcu,
- w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2011,
- w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych,
- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 
   Gminy Sitno na rok 2011,
- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 2011 rok,
- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2010 rok,
- w sprawie zmian w Statucie Gminy Sitno.

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Biłant Marek
2. Borowiec Andrzej
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Kozak Leszek
6. Mazurek Janusz
7. Mazurek Jerzy
8. Niedźwiedź Zygmunt
9. Ostapińska Dorota
10. Palikot Piotr
11. Pawlicha Bogdan
12. Stefańczuk Zbigniew
13. Szajnoga Marek
14. Tarkot Alina
15. Tukiendorf Edward
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  III  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 
Jolantę Hryciuk oraz przedstawiciela firmy NORDEX Pana Kamila Obruśnika.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad. 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

        Przewodniczący  Rady  Gminy  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził, 
że  w  obradach  uczestniczy  15  Radnych  co  stanowi  pełne  quorum  potrzebne 
do podejmowania uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  proponując 
jednocześnie, by w pierwszej kolejności oddać głos Panu Obruśnikowi.
Pan Sekretarz  poprosił  również,  by w miejsce  uchwały dot.  opłat  za  przedszkole 
w Jarosławcu (będzie podjęta od nowego roku szkolnego) wpisać uchwałę dot. opłat 
za wodę i ścieki.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  porządek  obrad  z  ww.  zmianami 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie Pan Kamil Obruśnik przedstawił informację dotyczącą propozycji firmy 
NORDEX w sprawie budowy na terenie Gminy Sitno elektrowni wiatrowych.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań.
Pan Sekretarz zapytał czy można liczyć na pokrycie dróg dojazdowych asfaltem.
Pan Obruśnik wyjaśnił, że drogi dojazdowe będą utwardzone.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał o koszt jednej turbiny.
Pan Obruśnik wyjaśnił, że koszt samej turbiny wynosi 3,2 mln Euro.
Pan Jerzy Mazurek zapytał o okres zawarcia umowy dzierżawy z rolnikami.
Pan  Obruśnik  poinformował,  że  umowy będą  zawierane  na  29  lat  i  11  miesięcy 
– tak żeby firma nie otrzymywała pierwokupu na zakup ziemi.
Pan Wójt zapytał i planowaną liczbę turbin i wartość inwestycji.
Pan Obruśnik wyjaśnił, że w rejonie „Dolnicy” zaplanowano lokalizację 12 turbin 
za kwotę ponad 40 mln Euro.
Pan Andrzej Borowiec zapytał o korzyści dla rolnika z tytułu dzierżawy gruntu.
Pan  Obruśnik  wyjaśnił,  że  firma  NORDEX  płaci  dla  rolnika  rocznie  z  tytułu 
dzierżawy kwotę 25 tysięcy złotych (20 tysięcy zł.  za „usadowienie” fundamentu 
i 5 tysięcy złotych za rozpiętość skrzydeł). Gmina zyska podatek od nieruchomości 
w wysokości 65 tysięcy złotych rocznie za 1 turbinę. 
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Łącznie za 12 turbin byłaby to kwota ok. 780 tysięcy zł rocznie podatku.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał  o źródła  finansowania tej  inwestycji  oraz o to, 
czy firma wykonuje indywidualne turbiny.
Pan  Obruśnik  wyjaśnił,  że  inwestycja  będzie  finansowana  ze  środków  własnych 
firmy oraz z kredytów. Natomiast firma nie wykonuje turbin na sprzedaż.
Pan Sekretarz zapytał czy były prowadzone rozmowy z Gminą Miączyn i czy firma 
płaci za zajęcie przez śmigła sąsiednich działek.
Pan  Obruśnik  wyjaśnił,  że  nie  było  prowadzonych  rozmów  z  Gminą  Miączyn, 
natomiast  za  rozpiętość  skrzydeł  jest  płacona  kwota  5  tysięcy  złotych  (dzielona 
na rolników, których działki obejmuje skrzydło).
Pan  Sekretarz  zapytał  o  sprawę  finansowania  zmiany  planu  zagospodarowania 
przestrzennego.
Pan Obruśnik wyjaśnił, że firma NORDEX nie chce wymuszać na Gminie zmiany 
planu ale jest w stanie sfinansować te zmiany.
Pan Wójt zaproponował, by firma NORDEX złożyła pismo ze swoją ofertą dotyczącą 
budowy turbin wiatrowych a Rada Gminy do tej oferty się odniesie.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.   

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by w skład Komisji  Uchwał 
i  Wniosków  weszli  nw.  Radni:  Antoni  Gazda,  Zygmunt  Niedźwiedź  i  Janusz 
Mazurek.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan  Wójt  poinformował,  że  propozycje  stawek  podatków  i  opłat  pozostały 
na poziomie 2010 roku.
Pan Antoni Gazda odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  III/9/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi na 2011 rok.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  treść  Uchwały  jest  identyczna  jak  w  Uchwale 
z 2010 roku.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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2) Uchwała  Nr  III/10/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  rocznych  stawek  podatku  od  środków 
transportowych na rok 2011.
Pan Jerzy Mazurek zaproponował, by uchwalić jednakową stawkę podatku dla 
samochodów  z  zawieszeniem  pneumatycznym  oraz  z  innymi  systemami 
zawieszenia.
Pan Wójt wyjaśnił, że maksymalna stawka podatku wynosi 2.858,-zł. 
W Gminie Sitno i tak te stawki są bardzo obniżone.
Wpływy z tytułu tego podatku są niewielkie – wynoszą ok. 90.000,-zł rocznie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  procentowo  obniżka  stawek  jest 
jednakowa dla obu rodzajów zawieszeń.
Pan Bogdan Pawlicha  zauważył,  że  i  tak  te  samochody,  za  które  się  płaci 
podatek – nie mogą się poruszać po drogach gminnych.
Następnie Pan Jerzy Mazurek wycofał swój wniosek.
W  głosowaniu  jawnym  za  Uchwałą  Nr  III/10/2010  opowiedziało  się 
14 Radnych, przeciw – 0, 1 Radny wstrzymał się od głosu.

3) Uchwała  Nr  III/11/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od środków transportowych.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że w uchwale nie zwolnień przyczep 
wykorzystywanych  na  cele  rolnicze  o  dopuszczalnej  masie  całkowitej 
pow. 12 ton.
Pan Bogdan Pawlicha zaproponował, by w § 1 pkt. 1 dopisać, że zwolnienie 
dotyczy tylko autobusów stanowiących własność Gminy.
Pan  Andrzej  Borowiec  zapytał  o  sprawę  zwolnienia  z  podatku  przyczep 
o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 12 ton – gdyż w ubiegłym roku nie 
płacił podatku za taką przyczepę.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to zwolnienie z urzędu i nie potrzeba takiego 
zapisu. Jest to taka sama Uchwała jak w ubiegłym roku.
Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 14 głosach 
za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.  

4) Uchwała  Nr  III/12/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości 
obowiązujących na terenie Gminy Sitno na rok 2011.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Pan Marek Szajnoga zapytał o zapis w pkt. 2 dotyczący podatku od budynków.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że Rada Gminy uchwaliła zwolnienie z tego podatku 
dla mieszkańców Gminy.
Pan Wójt dodał, że w przypadku kontroli RIO potrzebne będzie przedłożenie 
przez mieszkańców wielkości budynków (deklaracje podatkowe).

5)  Uchwała Nr  III/13/2010 Rady Gminy w Sitnie  z  dnia  22 grudnia  2010 r. 
w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  do  celów ustalenia  podatku 
rolnego na 2011 rok.
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Pan  Sekretarz  poinformował,  że  w  związku  z  obniżką  ceny  żyta,  gmina 
otrzyma mniejszą kwotę subwencji.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

6) Uchwała  Nr  III/14/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.
Pan Andrzej Juszczak zwrócił uwagę, że opłata za wodę i ścieki miała spadać 
w miarę wzrostu liczby odbiorców.
Pan Wójt stwierdził, że i tak w chwili obecnej wpływy od mieszkańców nie 
pokrywają wszystkich kosztów. Gmina dokłada 1,-zł/m³ wody.
Pan Sekretarz dodał, że wzrosła stawka opłaty, którą Gmina płaci do Zamościa 
– 3,-zł/m³.
Ponadto  mieszkańcy  praktycznie  wcale  nie  podłączają  się  do  wodociągu 
a niewielu podłączyło się do kanalizacji.
Następnie  Państwo  Radni  przyjęli  Uchwałę  Nr  III/14/2010  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym. 

7) Uchwała  Nr  III/15/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010 rok.
Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za, 0 przeciw 
i 1 głosie wstrzymującym.

8) Uchwała  Nr  III/16/2010  Rady  Gminy  w  Sitnie  z  dnia  22  grudnia  2010  r. 
w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/28/2003 Rady Gminy Sitno z dnia 21 lutego 
2003 r. w sprawie uchwalenia statutu gminy Sitno.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  zmiana  dotyczy  dwóch  szkół  –  w  Kornelówce 
i Horyszowie Polskim, które są prowadzone przez Stowarzyszenie.
Kolejna  zmiana  dotyczy  stanowiska  Zastępcy  Wójta.  Takie  rozwiązanie 
prawne  powinno  być  wprowadzone.  Widać  to  było  nawet  na  przykładzie 
Gminy Miączyn. Nie przewiduje się zmian kadrowych, gdyż Gminy nie stać 
na to, żeby był wójt, zastępca wójta i sekretarz. 
Pan Andrzej  Juszczak zapytał  czy w takim razie  Sekretarz  Gminy zostanie 
Zastępcą Wójta.
Pan Wójt wyjaśnił, że tak.
Uchwała  Nr  III/16/2010  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12 
głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poinformował  o  wszczęciu postępowania 
w  sprawie  unieważnienia  Uchwały  Nr  II/7/2010  w  sprawie  ustalenia  limitu 
kilometrów dla Wójta Gminy Sitno w jazdach lokalnych.
Według Wojewody zgodnie z obowiązującym prawem limit kilometrów ustala dla 
Wójta ustala Sekretarz, Zastępca Wójta lub inna upoważniona osoba.
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Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

 
Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan Kajetan Protas.
Poruszone zagadnienia:

1. Funkcjonowanie Gminnej Spółki Wodnej.
2. Oświata na terenie Gminy.
3. Realizacja zadań drogowych.
4. Gospodarka wodno-ściekowa.
5. Realizacja zadań inwestycyjnych.
6. Wydarzenia kulturalno-sportowe.
7. Aktualne informacje i komunikaty rolnicze.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

     Pan Sekretarz poinformował na temat zrealizowanego 100 metrowego odcinka 
chodnika w Karpiu.
Ponadto  Pan  Sekretarz  poinformował,  że  wniosek  dot.  zakupu  strojów ludowych 
zostanie  złożony  w  następnym  roku,  podobnie  jak  wniosek  dotyczący  kapliczek 
przydrożnych.
Planowane jest wykonanie projektu kanalizacji Sitna i Stabrowa. Wysłane zostanie 
pismo do Starostwa w sprawie potrzeb drogowych. Planuje się wykonanie wspólnie 
ze Starostwem odcinka drogi Sitno – centrum oraz Stabrów przy LHS.
Gmina złożyła też wniosek o wycięcie drzew (lip) przy Orliku w Jarosławcu.
Następnie Pan Sekretarz przedstawił plan sesji na 2011 r., poinformował o losowaniu 
rachmistrzów  w  dniu  23.12.2010  r.  (14  ofert  na  3  miejsca),  przedstawił  termin 
kolejnej sesji Rady Gminy – 30 grudnia 2010 r. o godz. 12.00 oraz poinformował 
o wydawaniu żywności w Kornelówce.
Pan Marek Szajnoga poruszył  temat odśnieżania stwierdzając, że nie odśnieża się 
odcinka drogi w Jarosławcu od P. Łukaszczuka w górę.
Pan Jerzy Mazurek zwrócił uwagę nt. oświetlenia ulicznego – tj. nieświecących lamp 
koło P. Welcza.
Pani Dorota Ostapińska poinformowała, że nie świeci również lampa w Stabrowie 
koło Pani Aliny Adamczuk.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  uwagę  na  złe  działanie  oświetlenia  w  Cześnikach 
od P. Pałki do P. Jagiełły (lampy świecą tylko przez 15 minut).
Pan Marek Biłant zgłosił nieświecącą lampę na Osiedlu w Jarosławcu – naprzeciw 
sklepu.
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Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  wysłane  będzie  kompleksowe  pismo  dot.  oświetlenia 
ulicznego.
Pan  Piotr  Palikot  zapytał  czy  wysłane  zostało  pismo  do  Starostwa  w  sprawie 
przejęcia remizy w Bożym Darze oraz poruszył sprawę dzierżawy gruntów sołeckich 
w Bożym Darze.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że pismo do Starostwa jest przygotowywane.
Pan Wójt zaproponował, by sprawę dzierżawy gruntów w Bożym Darze poruszyć 
na najbliższym spotkaniu sołeckim.
Pan  Andrzej  Borowiec  zgłosił  problem  dotyczący  komunikacji  autobusowej 
w Rozdołach Podźródła.
Pan Sekretarz stwierdził, że Gmina nie jest stroną w tej sprawie ale będą prowadzone 
rozmowy  z  MZK.  Zakład  wyliczył  rentowność  linii  nr  44  i  prawdopodobnie 
od stycznia ten kurs zostanie zawieszony.
Pan Pawlicha stwierdził, że jest to niemożliwe, gdyż tym kursem jeździ wiele osób.
Pan Marek Szajnoga poruszył temat bezpańskich psów, które chodzą po Jarosławcu 
oraz sprawę działek zabranych pod chodnik, za które ma być płacona rekompensata.
Pan  Sekretarz  poprosił  o  zgłaszanie  sytuacji  dot.  bezpańskich  psów  ale  dodał, 
że wyłapanie jednego psa kosztuje 360,-zł.
Natomiast odnośnie działek pod chodnikiem, to jest zrobiony podział, rekompensatę 
od GDDKIA dostaną mieszkańcy za działki od strony południowej do Szkoły. Gmina 
ma z tego tytułu tylko koszty związane z dokumentacją.
Pan Szajnoga zwrócił uwagę, że ta sytuacja dotyczy całego Jarosławca.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  były  by  to  zbyt  wielkie  koszty,  natomiast  za  obecne 
działki zapłaci GDDKiA.
Pan  Wójt  dodał,  że  sytuacja  związana  z  zajęciem działek  pod  chodniki  nie  jest 
uregulowana i dotyczy praktycznie całej gminy.
Pani Dorota Ostapińska zwróciła się z prośbą o zakup stołu do tenisa lub innych gier 
do remizy w Stabrowie – dla dzieci i młodzieży spotykającej się w tej remizie.
Pan Wójt poprosił o określenie gospodarza tego obiektu i przekazanie mu kluczy, 
tak żeby była osoba odpowiedzialna za to mienie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  przypomniał  o  terminie  składania  oświadczeń 
majątkowych – do 31 grudnia 2010 r.
Ponadto  Przewodniczący  przypomniał  o  planach  pracy  Komisji  oraz  zwrócił  się 
do Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu o zajęcie się 
sprawą braku w Ośrodku Zdrowia w Sitnie lekarza ginekologa.
Pan Wójt zaproponował zaproszenie na sesję drugiej firmy zajmującej się budową 
turbin wiatrowych – tak żeby wybrać lepszą ofertę.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę na źle działającą rejestrację do mammobusa.
Pan  Sekretarz  poinformował,  odnośnie  sesji  30  grudnia  2010  r.,  że  uchwała 
w sprawie zmian w budżecie będzie rozdana na sesji.
Na tym zakończono realizację punktu „Sprawy różne”.
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Ad. 8
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji

   Protokoły Nr I/2010 i II/2010 wyłożone były do wglądu bezpośrednio w trakcie 
obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tymi 
Protokołami i czy są do nich uwagi.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę, by w Protokole Nr I/2010 zapisać konkretne 
imiona i nazwiska osób podanych przez niego przed głosowaniem na poszczególne 
stanowiska.
Następnie państwo Radni przyjęli ww. Protokoły ze zgłoszoną uwagą w głosowaniu 
jawnym przy 14 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji i wspólnie 
z Panem Wójtem złożyli zebranym życzenia świąteczne.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:
Inspektor ds. Samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf
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